
Všetko je v hlave,  
svaly a športom pestované telo sú iba dekoráciou.

A ak náš život vnímame ako reťaz rozhodnutí,  
stojí azda zato popremýšľať, či toto nie je cesta.  

Nie k dokonalosti,  
ale k harmónii človeka so sebou samým.

február/2024



Tá chvíľa je pre mnohých pa-
mätná a  možno aj zázračná. 
Závisí zrejme od  toho, v  akej 
situácii či prostredí sa odohrá. 
Jej výnimočnosť spočíva v  in-

tenzite prekvapenia. A  to býva rôzne. Asi 
nepožiadate vyvolenú o ruku, keď vás bude 
naháňať naštvaný medveď, skôr si vyberie-
te roztomilé prostredie pri večeri so svieč-
kami a  príjemnej hudbe. Riskantné je tiež 
vysloviť kľúčovú otázku pri romantickom 
súmraku v  koši teplovzdušného balóna. 
Čo ak slečna povie povie „Nie!“ Kto poletí 
vzduchom prvý? 

Daniel Šmihula s  partnerkou Michaelou 
 Gallovou sú turisti. Bývajú v Karlovke a často 
sa túlajú po  turistických cestičkách Malých 
Karpát. Pri premýšľaní o  stratégii, kde mlá-
denec položí romantickú otázku, skrsol ná-
pad siahnuť do  turistických rekvizít. A  aby 
to malo cveng a grády, vhodný bude nadhľad 
či, lepšie, výhľad na  celý ich obľúbený svet. 
„Často chodievame na  Devínsku Kobylu, 
z  bytu na  Dlhých dieloch to máme asi osem 
kilometrov, láka nás pohľad z  najvyššej plo-

šiny tamojšej rozhľadne,“ spomína Daniel 
a Miška s úsmevom prikývne. Človek je v tej 
chvíli akoby nad vecou, v  objatí vzduchu 
saje do  pľúc vietor a  kochá sa panorámou 
krajiny. 30. decembra 2023 sa spolu vyberú 
na obvyklú prechádzku. Daniel má zásnubný 
prsteň ukrytý v  krabičke, všetko je do  de-
tailov vymyslené. Pôjdu na  rozhľadňu. Ale 
čo to? Tam hore duje vetrisko a Miška strá-
ca chuť stúpať po schodíkoch do mrazivého 
neba. „Vôbec som tam nechcela ísť,“ pridup-
ľuje. Fúúú, plány sú ohrozené, mladík, kto-
rý sa len nedávno vrátil z  dlhodobého slu-
žobného pobytu v  Japonsku, musí opatrne 
zvoliť taktiku ďalšieho postupu. Lenže jeho 
partnerka sa bráni. Vytiahne preto najsilnejší 
tromf a povie: „Tam hore ťa čaká prekvapenie, 
chcem ti niečo dôležité ukázať.“ Hmm, čo už 
len to môže byť? Výhľad na rozliatu Moravu? 
Zrúcaniny Pajštúna?

Daniel mal v  talóne aj druhú alternatí-
vu: ak by sa nechceli pre zlé počasie štverať 
na  Kobylu, plánovali výlet do  ruín hradu 
Beckov. Osudová chvíľa by iba obsadila iné 
javisko. Lenže zmienka o čakajúcom prekva-
pení predsa len zabrala – Miška začína stú-

pať po  schodí-
koch. Držia sa za  ruky, 

vietor je dotieravý. Konečne sú hore! „Naj-
skôr sme sa pokochali prírodou a romanticky 
sa naladili,“ spomína Daniel, „potom som si 
Mišku otočil k sebe, kľakol si pred ňu a pove-
dal: Miška, prosím ťa, staň sa mojou man-
želkou...“ Mladík sa však drží hesla – ver, ale 
prever, a spýta sa partnerky: „Takto to bolo?“ 

„Presne takto,“ odvetí jeho budúca polo-
vička a dodá: „A ešte si povedal, že ma veľmi 
ľúbiš.“

Skrehnutými rukami vytiahne krabičku 
s prstienkom a nasunie jej ho. „Bála som sa, 
že nám v  tom vetrisku vypadne na  kovovú 
mriežku podlahy a stratí sa v hĺbke, ale zvládli 
sme to.“ Rituál je dodržaný a jeho úspešnosť 
sa zrkadlí v  kladnej odpovedi Mišky. Život 
však vie byť nevyspytateľný a pytač musí rá-
tať aj s odpoveďou nie! Daniel okamžite zare-
aguje: „Od muža sa očakáva, že pôjde trošku 
do rizika, nemal by sa toho báť. To napätie je 
predsa inšpirujúce.“ 

Ach, ten Valentín! Aj v Londýne ťahá za-
ľúbené páriky do  výšok. Len si to predstav-
te: na  London Eye, gigantickom kolese nad 
Temžou, sa ročne zasnúbi okolo 5  000 pá-
rov! Napokon, prečo nie? Výhľady z neba sú 
romantické a fascinujú. Možno aj naši dvaja 
romantici budú inšpirovať iných a odštartujú 
éru zásnub na vyhliadkovej veži...  

Juraj Mravec
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Vezmeš si ma, 
Vezmeš si ma, 

Láska...?Láska...?
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Milí Devínskonovovešťania,
rok 2024 sa už naplno rozbehol aj v De-

vínskej Novej Vsi a priniesol nielen bohatú 
nádielku plesov, ale aj mnohé iné udalosti. 
Informujeme o  nich na  stránkach Devexu, 
ktorý práve držíte v  rukách. Naša Denova, 
miestna príspevková organizácia, sa stará 
o čistou verejných priestranstiev, o parky či 
detské ihriská, a preto sme veľmi radi, že sme 
mohli oceniť jej dlhoročných zamestnan-
cov za prácu pri skrášľovaní a starostlivosti 
o naše ulice, zeleň alebo okolie. 

Taktiež sme v Devínskej zriadili Radu se-
niorov, aby sme ešte viac zintenzívnili spolu-
prácu so seniormi, ktorá je už teraz na veľmi 
dobrej úrovni, čo potvrdzuje aj otvorenie 
vynoveného klubu dôchodcov po  náročnej 
rekonštrukcii pred vyše rokom. Tento rok bu-
deme v rekonštrukciách pokračovať. Začína-
me napríklad s modernizáciou Istra Centra, 
ktoré poskytuje priestory na mnohé kultúrne 
a spoločenské podujatia, a pred rekonštruk-
ciou je aj naša knižnica. Taktiež nás čaká 
komplexná rekonštrukcia kuchyne na  Zá-
kladnej škole na Ulici Pavla Horova. Chce-
me, aby sa vysokou úrovňou v príprave jedál 
vyrovnala kuchyni a  jedálni na  Základnej 
škole na Ulici Ivana Bukovčana, ktorá prešla 
rekonštrukciou nedávno a  na  jej vynovené 
priestory a vybavenie máme veľmi dobré re-
akcie od zamestnancov, žiakov a ich rodičov. 

Pre žiakov v  Devínskej pripravujeme 
po  rokovaniach s  občianskym združením 
Sport Institute bezplatné plavecké kurzy, 
na ktorých si pod odborným vedením osvoja 
plavecké zručnosti a  naučia sa novým pla-
veckým štýlom, čo sa im v živote určite zíde. 
Žiaci devínsko-novoveských základných škôl 
začnú s kurzami plávania v bazéne OC Bory 
Mall po  jarných prázdninách. A pri pohybe 
by nemali zostať iba žiaci. Pre dospelých De-
vínskonovešťanov sme na novom workouto-
vom cvičisku na Vápencovej ulici zabezpečili 
od  februára pravidelné cvičenie s  lektorom, 
ako byť fit. Podrobnosti sa dozviete z februá-
rového Devexu. 

Prajem vám, milí Devínskonovovešťania, 
príjemné čítanie. Nezabudnite popri ňom 
ani na  svoje manželky, priateľky, partner-
ky..., ktoré určite poteší drobnosť a k nej bozk 
ako dôkaz lásky (nielen) na Valentína. 

S úctou
Dárius Krajčír, starosta

NA NOVÚ KUCHYŇU SA UŽ TEŠIA  
ŽIACI ĎALŠEJ ŠKOLY

ISTRA CENTRUM MODERNEJŠIE

Láska...?Láska...?
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Po Základnej škole na Ulici Ivana Bukov-
čana 1 prichádza na  rad modernizácia ku-
chyne v ďalšej devínskonovoveskej základnej 
škole. Mestská časť Bratislava-Devínska Nová 
Ves vyčlenila zo svojho rozpočtu peniaze 
na  modernizáciu kuchyne Základnej školy 
na Ulici Pavla Horova 16. Súčasná kuchyňa so 
školskou jedálňou je v prevádzke od januára 
1992 a podľa pôvodnej projektovej dokumen-
tácie má kapacitu približne 600 stravníkov. 
„Boli však časy, keď sa v našej jedálni vydávalo 
na etapy aj viac ako 800 obedov denne, no ak-
tuálne máme len niečo viac ako 400 stravní-
kov; sú to nielen žiaci a zamestnanci školy, ale 
aj externí stravníci, najčastejšie seniori,“ pri-
bližuje riaditeľ základnej školy Miloš Marko. 

Projektová dokumentácia modernizácie 
školskej kuchyne je zatiaľ v  štádiu prípravy. 
Podľa dostupných informácií sa plánuje vý-
mena obkladov, dlažby, vzduchotechniky 
a  obnovená bude aj gastrotechnológia. „Cie-
ľom rekonštrukcie je dosiahnuť taký komfort 
a  kvalitu modernej kuchyne a  jedálne ako 
na  Základnej škole na  Ulici Ivana Bukovča-

na 1. Finálnym výsledkom bude teda zefektív-
nenie celého procesu prípravy a výdaja stravy. 
Verím, že investícia uľahčí prácu personálu, 
ale som presvedčený, že výhody pocítia aj strav-
níci,“ hovorí Dárius Krajčír, starosta mestskej 
časti Bratislava-Devínska Nová Ves.

Rekonštrukciu si pochvaľujú
Na ZŠ na Ulici Ivana Bukovčana 1 je zre-

konštruovaná kuchyňa v  prevádzke už 
takmer rok. Spokojné pani kuchárky si rých-
lo zvykli na prácu v nových priestoroch a deti 
si zas pochvaľujú chutné a zdravé jedlá, ktoré 
im navaria.

„Vraví sa, že kuchyňa je srdcom každej do-
mácnosti. Miesto, kde sa stretáva celá rodina, 
kde sa varí, pečie, vypráža, kde to rozvonia-
va a každé jedlo musíte ochutnať. Taká je aj 
naša nová školská kuchyňa s  moderným vy-
bavením, ktoré umožňuje rýchlu a  efektívnu 
prípravu rôznych jedál bez straty dôležitých 
živín,“ hodnotí výhody novej kuchyne riadi-
teľka školy Renáta Balogová. 

Juraj Vedej

Koncom februára sa začnú meniť vstupné 
priestory Istra Centra. Vďaka modernizá-
cii získajú príjemný, farebne odlišný vzhľad 
a nové vybavenie. 
Pred sociálnymi zariadeniami budú umiest-
nené vzdušné zásteny, pribudnú nové stoly 
i stoličky, dôjde k zmene osvetlenia a ku kom-
pletnej výmene baru aj s  jeho zariadením. 
„Teraz sú tam klasické skrinky bez techno-
lógií. Zakrátko budeme mať dávkovač vody, 
nápojový automat, chladiace vane, chladiace 
zásuvkové boxy a  rýchloumývačku riadu, 
ktorá je dnes mimo tohto priestoru,“ vysvet-
ľuje riaditeľ Istra Centra Rastislav Šimko-
vič. Vstupné dvere, vrátnica a šatňa zostanú 
nateraz v  pôvodnom stave, zatiaľ čo druhé 
dvere – za  hlavným vstupom do  budovy – 
budú už prispôsobené novému interiéru.  
Naše kultúrno-spoločenské stredisko je mi-
moriadne vyťaženým miestom. V roku 2023 
usporiadalo v  priemere 30 akcií za  mesiac 
s  návštevnosťou 2  983 osôb. Koncerty, di-

vadelné predstavenia, tanečné vystúpenia, 
kultúrne pásma, školské podujatia, voľno-
časové aktivity, ale aj plesy, svadby a  rodin-
né oslavy – ponuka je skutočne rozsiahla 
a návštevníci túžia po zázemí, ktoré zodpo-
vedá 21. storočiu. „Pri plánovaní obnovy náš-
ho kultúrneho stánku a  miesta stretávania 
Devínskonovovešťanov sme mysleli najmä 
na  vyšší štandard a  viac komfortu pre náv-
števníkov,“ povedal starosta Dárius Krajčír.  
Po  ostatnej veľkej prerábke sociálnych za-
riadení pristupuje teda mestská časť k ďalšej 
modernizácii priestorov, ktorú plánuje zre-
alizovať v  priebehu mesiacov marec a  apríl 
2024. „Pravidelné aktivity vo veľkej sále Istra 
Centra budú počas rekonštrukcie pozastave-
né, naplánované podujatia budú presunuté 
a tie, ktoré sa nepodarí presunúť, budeme mu-
sieť zrušiť,“ dopĺňa informácie o modernizá-
cii interiéru Istra Centra jeho riaditeľ Rasti-
slav Šimkovič. 

Jana Martanovičová

 02/2024 



POĎAKOVANIE STAROSTU 
DLHOROČNÝM ZAMESTNANCOM 

DENOVY
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Starosta mestskej časti Devínska Nová Ves 
Dárius Krajčír sa osobne poďakoval dlhoroč-
ným zamestnancom verejnej príspevkovej orga-
nizácie Denova. Vladimír Križan a Ján Záhrad-
níček sa v Denove už 32 rokov starajú o to, aby 
bola naša mestská časť čistejšia a krajšia. Mnohí 
si možno poviete, že takú prácu by ste zvládli aj 
vy. Zvládali by ste ju však robiť s rovnakým od-
hodlaním a nasadením celé tri desaťročia? 

„Bolo dobre aj zle, no je vidieť, že Devínska 
Nová Ves sa za  tie roky zmenila k  lepšiemu,“ 
zhrnul stručne svoje pôsobenie v  organizácii 
Vladimír Križan, dlhoročný šofér, ktorý pozná 
doslova každý kamienok a každú jamu na ces-
tách v Devínskej. 

O  niečo zhovorčivejší bol Ján Záhradní-
ček. „Začiatky boli pre mňa ťažké, keďže oko-
lie v našej mestskej časti bolo zanedbané a po-
stupne sme ho pretvárali do  dnešnej podoby.  
Devínska sa nám rozrástla a život v nej je dnes 

už úplne iný ako kedysi.“ 
Obaja páni sa uznaniu úprimne potešili. 

Prisľúbili, že kým budú vládať a bude im slúžiť 
zdravie, na rozvoji Devínskej Novej Vsi sa chcú 
naďalej podieľať aj v  dôchodkovom veku. Vo 
voľnom čase plánujú odpočívať a  venovať sa 
vnúčatám či práci v záhrade.

Vladimírovi Križanovi a  Jánovi Záhrad-
níčkovi sa nepoďakoval len starosta, ale aj ich 
priama nadriadená, ktorá si spoluprácu s nimi 
nesmierne váži. „Pracovať viac ako 30 rokov pre 
jednu spoločnosť je dnes ojedinelý jav. Napriek 
tomu, že obaja páni sú už dôchodcovia, do práce 
chodia s vervou a nestáva sa, že by sa vyhovárali 
na svoj zdravotný stav alebo hľadali iné dôvody, 
prečo do práce neprísť. V tomto môžu ísť na ozaj 
príkladom oveľa mladším ľuďom,“ hodnotí s ob-
divom ich prístup k  práci riaditeľka Denovy 
Petra Neischlová.

Juraj Vedej
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PREZIDENTSKÉ 
VOĽBY  

2024
Prvé kolo prezidentských volieb čaká 

Slovákov 23. marca 2024. Boj o prezi-
dentské kreslo sa rozbieha a v pohoto-
vosti sú už aj samosprávy, zodpovedné 
za prípravu a priebeh tejto významnej 
udalosti. V  mestskej časti Bratislava-
-Devínska Nová Ves bolo v  súvislosti 
s  nadchádzajúcimi prezidentskými 
voľbami vytvorených 13 volebných 
okrskov a  politickým stranám alebo 
koalíciám plynie do  19. februára ter-
mín na  doručenie oznámenia staros-
tovi mestskej časti o  delegovaní člena 
a  náhradníka do  okrskovej volebnej 
komisie. Následným zložením záko-
nom predpísaného sľubu sa člen voleb-
nej komisie ujme svojej funkcie.

Každý volič, ktorý má trvalý pobyt 
na  území Slovenskej republiky, bude 
môcť odovzdať hlas svojmu kandidá-
tovi vo volebnej miestnosti, v ktorej je 
zapísaný podľa miesta trvalého poby-
tu. Ak volič nebude v  čase prezident-
ských volieb prítomný v  mieste trva-
lého bydliska, môže požiadať miestny 
úrad osobne alebo písomne, prípadne 
prostredníctvom splnomocnenej oso-
by o  vydanie hlasovacieho preukazu 
v  zmysle pokynov uvedených na  we-
bovej stránke mestskej časti. Pozor: aj 
volič, ktorému bude vydaný hlasovací 
preukaz, môže voliť prezidenta vo vo-
lebnej miestnosti príslušnej k  miestu 
jeho trvalého bydliska, musí však pred-
ložiť okrskovej volebnej komisii okrem 
občianskeho preukazu aj spomínaný 
hlasovací preukaz. 

V deň prezidentských volieb je volič 
povinný preukázať vo volebnej miest-
nosti okrskovej volebnej komisii svoju 
totožnosť predložením občianskeho 
preukazu. Ak bol voličovi na jeho žia-
dosť vydaný hlasovací preukaz, pred-
loží ho spolu s  občianskym preuka-
zom a hlasovací preukaz mu okrsková 
volebná komisia následne odoberie. 
Komisia vydá voličovi hlasovací lístok, 
v  ktorom zakrúžkuje poradové číslo 
kandidáta, ktorému sa rozhodol dať 
svoj hlas. Upravený hlasovací lístok 
vloží volič do prázdnej obálky s úrad-
nou pečiatkou obce a následne do vo-
lebnej schránky. 

Juraj Vedej

Ocenení zamestnanci Denovy – Ján 
Záhradníček (vpravo) a Vladimír Križan 
– v rozhovore so starostom Dáriusom 
Krajčírom a riaditeľkou Denovy Petrou 
Neischlovou     



Mnohí si už určite pri pohľade do  zrkad-
la neraz povedali, že sa musia začať hýbať. 
Správne rozhodnutie. Pohyb patrí medzi pi-
liere zdravého životného štýlu a  pre ľudské 
telo a myseľ je veľmi dôležitý. Skvelou správou 
je, že Devínska Nová Ves ponúka tým, ktorí 
sa hýbať chcú, nekonečné množstvo príleži-
tostí. Či už je to kopcovitá oblasť Devínskej 
Kobyly, alebo rovinaté nivy rieky Moravy. 
Prechádzky či cyklistické výlety si môžu De-
vínskonovovešťania vďaka work outovým 
ihriskám spestriť aj jednoduchými cvikmi. 
Takéto športoviská nájdete v  našej mestskej 
časti pri umelej tráve na Ulici Pavla Horova, 
pod Cyklomostom slobody, na  Opletalovej 
ulici a  v  areáli K-parku. Najnovšie pribudlo 
vlani v decembri v areáli futbalového štadióna 
na Vápencovej. 

Workoutové ihriská sú naozaj pre každé-
ho, bez ohľadu na pohlavie a vek. V spolu-
práci s  trénerom Lukášom Ondrejom sme 
vybrali tri základné cviky, ktoré by mali 
postupne zvládnuť všetci. Stačí na to odhod-
lanie prísť na  chuť čoraz populárnejšiemu 
spôsobu cvičenia v  exteriéri, ktoré využíva 
najmä hmotnosť vlastného tela. 

Juraj Vedej

Vyskúšajte nové workoutové ihrisko  
na Vápencovej ulici

S profesionálnym trénerom sme vybrali tri cviky, ktoré vás dostanú do kondície

Visenie na hrazde
Hoci zhyby na hrazde patria k náročnejším 
cvikom, schopnosť zdvihnúť vlastné telo 
považuje väčšina trénerov za najdôležitejšiu 
pre cvičenca. Začiatočníci by sa mali uspo-
kojiť s tým, ak sa na hrazde dokážu udržať. 
Visením trénujete úchop a  silu predlaktia, 
no zároveň si naťahujete aj chrbticu. Časom 
sa budete cítiť v  tejto polohe komfortnejšie 
a  môžete zapojiť napríklad dvíhanie kolien 
k  hrudi. Tým si precvičíte brušné svalstvo 
a spevníte si trup.
Pamätajte, že netreba absolvovať tvrdý tré-
ning. Ak si z  cvičenia urobíte pravidelnú 
aktivitu, telo vám už veľmi skoro pošle pozi-
tívny signál – budete sa cítiť lepšie. Musíme 
vás však varovať, že cvičením výraznejšie 
neschudnete, pokiaľ si neupravíte stravu.

Drep so sadnutím
Drepy patria medzi základné stavebné 
cviky. Spevňujú stehná aj zadok a majú 
viacero variácií, vďaka ktorým si ich do-
kážete prispôsobiť svojim možnostiam. 
Nie každý totiž hneď na začiatku zvlád-
ne tento cvik v celom jeho rozsahu. Vy-
užiť môžete napríklad lavičku, na ktorú 
si sadnete a  vzápätí sa postavíte. Dôle-
žité je, aby ste kolená pri drepe nemali 
pred špičkou chodidla a  chrbát bol čo 
najviac vystretý. Stačí zopár opakovaní 
denne a po niekoľkých týždňoch začne-
te cítiť rozdiel. Potom môžete vyskúšať 
drepy bez použitia lavičky, prípadne 
s lavičkou, ale už len na jednej nohe. Sa-
mozrejme, všetko postupne, podľa toho, 
ako to vaše telo cíti. 

Klik
Klik je jeden z najznámejších cvikov, kto-
rý stále udivuje svojou všestrannosťou. 
Spevňuje stred tela, chrbtové a  brušné 
svalstvo, avšak rovnako aj prsné svaly 
či tricepsy. Podobne ako drepy, aj kli-
ky majú množstvo variácií. Začíname 
s udržaním tela len v hornej pozícii. Telo 
je vystreté a zadok nesmie vyčnievať ani 
padať. Ak získate istotu v  tejto pozícii, 
môžete skúsiť ísť nižšie – čím pomalšie, 
tým lepšie. Ak sa nevládzete zdvihnúť 
do  hornej pozície, pomôžte si napríklad 
položením kolien na zem a z hornej pozí-
cie sa opäť spúšťajte k zemi. Aj pri tomto 
cviku po  niekoľkých týždňoch pocítite, 
ako vám pribúda sila.
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VYDLÁŽDIME NIMI ULICE!
PEDIATRI? 
Šesťdesiat sopľavých detí s kašľom! V priebehu predpoludnia nabitá čakáreň pred ordi-
náciou pediatričky. Chrípková epidémia sa s malými nepapre. MUDr. Lívia Baumannová 
za celú zmenu nezloží z uší fonendoskop a neprestáva načúvať pľúcam. Ako na bežiacom 
páse sa k nej valí rovnaká diagnóza.
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„Ak mám za deň tridsať pacientov, vravíme 
si so sestričkou „Sme v pohode.“ Pri šesťdesia-
tich sa nezastavíme,“ povie rodáčka z Čachtíc, 
ktorú na štúdium medicíny zlákali osobné 
trable. Od malička mala astmu a dodnes jej 
v  spomienkach vyskakujú živé obrazy dok-

tora Kristínusa, ktorý, keď ju videl chorľavú, 
vravieval „To dzecko má tuším čierny kašeľ 
až omodráva.“ No neštudujte po takejto vete 
medicínu! V roku 1974 promuje v aprobácii 
pediater a rozdeľovači budúceho pracovi-
ska, takzvaných umiesteniek, jej dajú na vý-

ber: buď pôjde kamsi na Žitný ostrov, alebo 
do  Brezna. Zvíťazí mestečko pod Nízkymi 
Tatrami. Novopostavená nemocnica ponúka 
mladomanželom služobný byt, zostanú tam 
do  osemdesiateho prvého, kým ich rodinná 
situácia nedonúti opäť si zbaliť kufre. Postar-
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ší rodičia manžela Jána potrebujú zvýšenú 
zdravotnú starostlivosť, žijú v  Bratislave... 
hm, ale kde sa v hlavnom meste zamestnajú? 
„Viete, aká bola vtedy situácia? Radko Men-
kyna bol riaditeľom univerzitnej nemocnice, 
a  keď som mu telefonovala vo veci možnos-
tí práce v  Bratislave, povedal vetu, na  ktorú 
do  smrti nezabudnem. Pediatrov je toľko, že 
môžeme nimi dláždiť ulice.“ 

Ale čo by to bol za  socializmus, keby ne-
fungovali známosti a  „kamarátšafty“. Man-
žel pani Lívie sa ako strojár okamžite mohol 
zamestnať v BAZ-ke, lenže mal podmienku. 
Jednému z námestníkov, ktorý sa dobre po-
znal s  Menkynom, naznačil súvislosť s  hľa-
daním zamestnania pre Líviu a veci sa pohli. 
„Vybavili nám malú ordináciu v  pivničných 
priestoroch paneláku v  Petržalke,“ smeje sa 
dnes pediatrička nad dávnymi začiatka-
mi, „nebol tam ani vodovod, v  lavóre som si 
umývala ruky.“ BAZ-ka poskytla manželom 
pohotovostný byt, no po roku im dala väčší 
– v Devínskej Novej Vsi. Už žiadne sťahova-
nie a prosenie o prácu. Stabilizovaná rodinka 
s  troma deťmi sa mohla konečne sústrediť 
na nový život. 

Bokom od  rušného mesta v  tieni Kobyly 
sa dni pomaly uberali k revolučným časom. 
A  keď padla železná opona a  odstránili sa 
ostnaté drôty, otvorili sa lákavé prístupy 
k rieke. Z kedysi takmer uzavretej obce, kde 
sa často presúvali pohraničné gazíky a špic-
ľovali pozorné oči uniformovaných stráží, sa 
odrazu stala prímestská oáza, nadupaná re-
kreačným espritom. Lenže ani nové časy ne-
berú ohľad na detské choroby. Lívia ordinuje 
najskôr na Istrijskej, neskôr obsadí priestory 
na  Ulici Pavla Horova. „Tridsaťosem rokov 
sa už v Devínskej starám o zdravie detí a do-
rastencov od  ich narodenia po  26. rok živo-
ta.“ Tá bilancia ukrýva celé generácie dnes 
už dospelákov. Mnohí z  nich, keď stretnú 
pani Líviu na  ulici či v  obchode, si spome-
nú nielen na  časy lekárskych kontrol, tep-
lomerov, injekcií či predpísaných receptov, 
ale predovšetkým na  ženu v  bielom plášti 
s  príjemným a  kamarátskym prístupom. 
Vždy sa totiž držala hesla, ktoré jej vštepo-
vali ešte v škole, že dieťa nie je malý dospelý 
– inak vidí svet, inak prežíva bolesť a vníma 
strach. 

„Detí je stále neúrekom,“ usmeje sa a  vy-
ratúva o koľko z nich sa stará každá z troch 
pediatričiek v  Devínskej. „Ja ich mám ti-
sícštyristo vrátane dorastencov, kolegynka 
Waldnerová dvetisíc a  Elenka Prokopová až 
dvetisícpäťsto.“ Práve od  Elenky počula ne-
dávno úsmevnú prosbu. „Livuška, zostaň 
pracovať ešte desať rokov a potom pôjdeme 
do dôchodku spolu.“ Juuuj, keby sa to len dalo 
takto šikovne naplánovať. Hmm, ešte desať 
rokov! Lívia by nedbala, práca ju stále baví, 
najmä v poradni, kde sa stretáva s bábätkami 

a  vysvetľuje ich mamičkám potrebné cviky. 
„Do dôchodku som mohla ísť ako päťdesiattri-
ročná a dnes už dvadsať rokov nadsluhujem. 
Mám sedemdesiatštyri, ešte stále vládzem, ale 
ktovie dokedy?“

Pssst, nezakríknime to. Doktorka Bau-
mannová má tie najlepšie skúsenosti, per-
fektne pozná svoju detskú klientelu, ale naj-
mä má chuť byť ešte dlho s  deťmi, ktoré ju 
potrebujú. Vlastne, potrebujú sa navzájom... 
Keď obracia listy na stolovom kalendári, ob-
čas zaletí do spomienok. Ktovie, čo by dnes 
povedal Radko Menkyna, zásadový a  prís-
ny riaditeľ univerzitnej nemocnice, ak by sa 
dozvedel, že študenti medicíny už nemajú 
v základnej výučbe pediatriu. Kedysi pediat-
rami mohli podľa neho dláždiť ulice, dnes 
sú najatraktívnejšími aprobáciami ortopéd 
a gynekológ. „Keď som chodila do školy, prvé 
dva ročníky sme najskôr študovali všeobecnú 

medicínu, ale od tretieho ročníka, kto mal zá-
ujem, mohol sa špecializovať na  pediatrickú 
propedetiku, chirurgiu a ďalšie odbory. Dnes 
absolvujú všetci štyri roky všeobecnú medicí-
nu a  až potom sa môžu rozhodnúť pre štyri 
roky trvajúcu atestáciu z pediatrie. Je zvlášt-
ne, ako sa tie časy menia.“

Ak by mala tú moc, vygumovala by diag-
nózu leukémia a  tiež ostatné onkologické 
choroby. Trápi sa aj pri pohľade na detských 
alergikov, mentálnych anorektikov, na  žia-
kov, preťažených a unavených z náročnej vý-
učby... Je toho dosť, čo si odnáša z ordinácie, 
všetky útrapy a boľačky tých najnevinnejších. 
A  myslí pritom na  Hippokrata a  na  jeden 
z  jeho pamätných výrokov: „Aj keby si pa-
cient mohol byť vedomý toho, že jeho stav je 
veľmi vážny, môže sa uzdraviť, ak má vieru 
v svojho dobrého lekára.“

Juraj Mravec

MUDr. Lívia Baumannová 
sa do dôchodku nezberá. 

Deťom v Devínskej, ktoré ju 
potrebujú, chce pomáhať 

čo najdlhšie...
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Máte osvedčený recept, ako prenikať do detskej duše?
Prvotné je vybudovať si bezpečný vzťah s  dieťatkom, až potom sa 
môže začať pracovať na  probléme, ktorý vznikol. Najdôležitejšie je, 
aby vznikol priestor, v  ktorom sa dieťa cíti bezpečne. Deťom treba 
hlavne načúvať a vnímať ich. Vnímať ich správanie, reakcie, ich bo-
liestky, rozprávať sa s nimi. Problémy, s ktorými za vami prídu, po-
važovať za dôležité, i keď sa také nemusia javiť. Byť láskavý a dať im 
pocit, že nie sú samy a sme tu pre ne. 

Čo trápi v škole tých najmenších?
Väčšinou je to problém s  adaptáciou na  školské prostredie. Prváci 
majú spočiatku obavy a strach, či to zvládnu. Niektorí od seba veľa 

očakávajú. Bolia ich brušká, hlavičky, sú plačlivejší. Adaptácia môže 
trvať tri mesiace, ale niekedy aj pol roka, je to veľmi individuálne, 
podľa osobnosti dieťaťa, podľa prostredia, z akého pochádza, či akú 
výchovu má. Veľa zaváži, ako sa dieťa dokáže prispôsobiť novým ve-
ciam. Dieťatku treba dopriať čas a milý, pokojný prístup. V prípade, že 
je adaptácia zhoršená, poskytnúť mu psychologickú podporu.

Keď prváčik zvládne adaptačné obdobie, aké ďalšie výzvy ho čaka-
jú?
Zmien, ktoré môžu deti ťažšie znášať, je viac. Napríklad tretiaci idú 
z jednej budovy do druhej, ktorá je väčšia, je tam viac detí, viac hlu-
ku, sú tam nové učiteľky a na hodinách sa menia. Ale veď my dospelí 

POTULKY V DETSKEJ DUŠI

Po chodbách školy sa prechádza s veľkým plyšovým 
žabiakom alebo s krabicou plnou zázračných vecí.  

Pristaví sa pri malých, pár viet prehodí s veľkými. Hádže 
udičku, nadväzuje kontakty, roztápa komunikačné ľady.  

Mgr. Silvia Frantová je školská psychologička  
na Základnej škole na Ulici Ivana Bukovčana  

pripravená počúvať a pomáhať. 



ROZHOVOR 9 02/2024 

sme na  tom podobne, zmeny sú stresujúce aj pre nás: nové zamest-
nanie, nové prostredie, nový šéf – tieto paralely si treba uvedomovať. 
Na paralely treba myslieť, aj keď sa dieťa hnevá alebo keď plače. Keď 
sme nahnevaní, nepomôže nám, ak nám niekto povie „Upokoj sa!“ 
Keď dieťa plače, tak plače, lebo má problém, pre ktorý plače. Treba 
všetko citlivo vnímať a myslieť na to, ako by sme sa cítili my v takej 
situácii. My dospelí vieme rýchlejšie spracovať emócie, deti ich neve-
dia ovládať, musia sa to naučiť. Čím je dieťa menšie, tým viac času 
mu treba venovať: učiť sa s ním, pomáhať mu, spolu s ním pripraviť 
školskú tašku. Čím je dieťa staršie, tým viac ho viesť k samostatnosti 
a k zodpovednosti za jeho úlohy, za jeho školskú tašku. Postupne deti 
naučiť, aby sa samy pripravili do školy a mama, tatino, babka, dedko 
potom všetko skontrolujú. Ak sa to zanedbá, vo vyššom veku vzniká 
problém.

Ako sa k vám dostane dieťa na intervenciu a ako mu pomáhate? 
Najviac podnetov pri najmenších deťoch prichádza od rodičov a uči-
teľov, čo je pre mňa pekným ukazovateľom toho, že sa zaujímajú 
o deti a vnímajú ich. Predsa len tí najmenší nevedia povedať, čo sa 
s nimi deje. Skôr ako za mnou prídu, rodičia im povedia, že príde teta, 
kto je tá teta a že sa s nimi bude hrať. Záleží potom od dieťatka, ako sa 
„hráme“. Každé je individuálne ako my všetci a tomu sa prispôsobím. 
Zhováram sa, pracujem s kresbou a terapeutickými kartami. Väčši-
nou používam karty s rybičkami. Deti im rozumejú, viac odkrývajú 
svoje emócie. „Ktorá rybička si, keď si v triede?“ pýtam sa. Ryba je raz 
smutná, inokedy nahnevaná... „Prečo je rybička smutná, nahnevaná, 
čo by mohlo rybičke pomôcť?“ Je OK byť smutný alebo nahnevaný. 
Emócia je v poriadku, ale musíme si vedieť pomôcť, aby sme smútok 
alebo hnev zvládli.

Stretávate sa s tým, že žiaci si aj sami vypýtajú vašu radu alebo po-
moc? 
Áno, tínedžeri sa neboja, nehanbia a  vypýtajú si pomoc! To je pre 
mňa wow, super, veľmi sa mi to páči a  som na nich taká hrdá, veď 
puberta je mimoriadne náročné obdobie pre každého z nich. Musia 
prijať strašne veľa psychických aj telesných zmien. Treba chápať, že 
tí mladí majú aleže úplne iný pohľad na svet, ako máme my dospelí, 
a pri tých náročnejších si opakovať, že sa to raz skončí a nezabúdať, že 
potrebujú pozornosť. V rodine by mal byť jeden človek, ktorý nie je 
radcom, vychovávateľom, ale osobou, ktorá počúva, ktorá jednodu-
cho je a tomu dieťaťu dá pocítiť, že na problém nie je samo. Niekedy 
netreba radiť, stačí jednoducho byť.

Čo ak dospelý povie „Toto je moja predstava o svete a ty sa musíš 
do nej zmestiť!“
Mantinely potrebuje každý a zdravé mantinely sú naozaj potrebné, či 
je to bábätko, či dospelý človek. Bolo by šialené, ak by neboli. Zdra-
vé mantinely musia rešpektovať predstavy dieťaťa a vnímať, v čom je 
dobré, podporovať ho, ale hranice potrebuje každé dieťa.

Ako sa kreslia hranice?
Je nejaká povinnosť a  ty si ju musíš splniť. Máš mať domáce úlohy 
a neexistuje, aby neboli. Nebudeš mať úlohy, príde následok, ale je to 
tvoja zodpovednosť – to už hovorím o starších deťoch. Naučiť deti, 
nech majú svoju zodpovednosť za  svoje veci. Smerovať ich treba už 
od malička. Keď zaznie otázka, načo mi je škola, netreba ich strašiť, 
že skončia hlúpi a na ulici, ale povedať im, že sa naučia nové veci, spo-
znajú nových ľudí, nájdu si kamarátov, zistia, čo ich baví a, samozrej-
me, že školu potrebujú, aby boli múdrejší (nie múdri, ale múdrejší) 
a lepší a našli si dobrú prácu a vedeli sa postarať sami o seba. Motivo-
vať ich tým, čo sa im páči, aby mohli cestovať, aby si raz mohli kúpiť 
auto, ktoré sa im páči. Treba odpovedať primerane veku. 

Ako by mal rodič vnímať známky? Čo znamenajú známky pre dieťa?
Deti sú súťaživé a vysvedčenie je pre ne ako diplom zo súťaže – ako 
som pracoval, ako mi to ide... Na deti by sme nemali tlačiť so znám-
kami. Ak sa pripravujú a my im pomáhame, kontrolujeme ich a ony 
dostanú dvojku, trojku, tak treba povedať „Je to OK, mal si zlý deň, 
opravíme.“ Dieťa môže frustrovať, ak mama povie „Ja som v tvojom 
veku mala dobré známky, ja som nemala trojku.“ Lenže dieťa je iné, 
žije v  inom priestore, má iné strasti, iné problémy. Nič mu netreba 
podvedome podsúvať. Ak má ale jednotkár zrazu štvorky, treba sa 
pozrieť, čo sa deje. Známky sú ukazovateľom aj toho, že v živote die-
ťaťa sa niečo deje a treba spozornieť.

S akými situáciami sa v školskej praxi najčastejšie stretávate?
Najčastejšie riešim vzťahy v triede skupinovou prácou, ktorá je zame-
raná hlavne na spoluprácu, sebapoznanie a spoznávanie sa navzájom 
či toleranciu. V individuálnom poradenstve sa zameriavam na kon-
krétny problém žiaka podľa jeho potreby a pocitov. 

Ak počujete, že správanie žiaka je problémové, že toto už nie je 
normálne, čo urobíte? 
Pre mňa je dôležité spoznať konkrétneho žiaka, získať o ňom infor-
mácie od rodičov, učiteľov i od neho samotného a až podľa toho zhod-
notiť situáciu. Nie vždy sa za správaním žiaka, ktorý vyrušuje a je tak-
zvane problémový, skrýva nevychovaný, drzý žiak. Často je za  tým 
napríklad rodinná situácia, ktorú si rodič vôbec nemusí uvedomovať, 
dokonca ju nemusí vytvárať vedome, alebo situácia v  triede, alebo 
vzťahy, či dokonca patologický stav. 

Ľahko nazývame veci nenormálnymi. Čo je ale skutočná odchýlka 
od normálu? 
Z odborného hľadiska sa za bežnú normu pokladá to, čo sa v popu-
lácii vyskytuje najviac.Všetko, čo sa v  rámci spoločnosti odchyľuje 
od normy, je považované za abnormálne. Čiže v podstate všetky psy-
chické poruchy alebo napríklad aj sociálno-patologické javy ako šika-
na, drogová závislosť, alkoholizmus a podobne. 

Spomenuli ste šikanu. Hovoria deti o skúsenostiach, ktoré ich trau-
matizujú? 
Čím je dieťa staršie, tým väčší je jeho pocit zlyhania a hanby či strachu 
zo zhoršenia situácie, a teda je menšia pravdepodobnosť, že to prizná. 
Skôr si to všimne niekto z okolia – rodič alebo učiteľ, či dokonca aj 
spolužiaci. Pri menších deťoch je väčšia pravdepodobnosť, že o tom 
povedia doma, učiteľke v škole alebo sa s tým zveria mne v rámci sku-
pinovej práce s triedou. Deti treba učiť rešpektu a tolerancii. Aj silné 
osobnosti bez toho, aby sme potláčali ich individualitu, treba viesť 
k tomu, aby akceptovali iných a uvedomili si, že v triede nie sú sami, 
že trieda je tím, do ktorého patria aj oni, aj introvertnejšie deti. Ak 
silných v triede motivujeme „Máš to, vieš to, preto pomôž ostatným“, 
tak zrazu majú sami pred sebou inú väčšiu hodnotu a radi pomáhajú. 

Stretávate sa aj s tým, že niekto odmieta vaše poradenstvo či inter-
venciu?
Školský psychológ je menší strašiak ako kedysi a  ja sa z  toho veľmi 
teším. 

Na záver otázka za malých aj veľkých. S čím si dokáže človek pora-
diť sám a čo si už vyžaduje odbornú psychologickú pomoc? 
Človek, ktorý dlhodobo pociťuje na sebe zmeny či už v nálade, spán-
ku, alebo cíti zvýšenú únavu, prenasledujú ho negatívne myšlienky, 
resp. pocit, že mu všetko prerastá cez hlavu a  tento stav trvá dlhšie 
ako 2 – 3 týždne, by mal osloviť odborníka. 

Jana Martanovičová, Juraj Mravec



ZBIERKA 
TRVANLIVÝCH 

POTRAVÍN 
KAŽDÝ 

PONDELOK
V  novom roku na  rozdiel od  vlaňajška 
sa môžu obyvatelia zapojiť do  zbierky 
trvanlivých potravín a  hygienických 
potrieb pre sociálne slabšie rodiny 
z Devínskej Novej Vsi každý pondelok. 
Trvanlivé potraviny, drogériový tovar, 
kozmetiku a čistiace potreby prevezmú 
od  darcov na  miestnom úrade na  No-
voveskej ulici vždy v pondelok od 8.00 
do  17.00 hodiny. Vyzbierané potraviny 
a  drogériový tovar pomáhajú rodi-
nám, s  ktorými spolupracuje sociálny 
referát, ale aj jednotlivcom, ktorí prídu 
na miestny úrad požiadať o akúkoľvek 
pomoc. Sociálni pracovníci sa žiados-
ťami zaoberajú, vyhodnocujú ich a ná-
sledne pomáhajú. Ďakujeme, že spo-
ločne s vami môžeme pomáhať iným. 

(jm)

NESVIETI 
VEREJNÉ 

OSVETLENIE?  
NAHLÁSTE TO

Technické siete Bratislava (TSB) spustili 
od  januára nový systém nahlasovania 
podnetov. Na nefunkčné verejné osvetle-
nie môže občan upozorniť prostredníc-
tvom formulára, ktorý nájde na webovej 
stránke Podnety (tsb.sk) a  tiež na  brati-
slavskej stránke https://www.bratislava.
sk/zivotne-prostredie-a-vystavba/verej-
ne-osvetlenie. Po kliknutí na Nahlásenie 
podnetu na  verejné osvetlenie (bratisla-
va.sk) sa otvorí mapa, jej priblížením 
sa zobrazia svetelné body a  ďalším pri-
blížením aj ich čísla. V  prípade presnej 
identifikácie svetelného miesta (bodu) sa 
po kliknutí naň otvorí nahlasovací for-
mulár. Stačí vyplniť potrebné informácie 
a Technické siete Bratislava sa postarajú 
o  zvyšok. Na  nahlasovanie podnetov 
o  nefunkčnosti verejného osvetlenia 
je možné použiť aj nové telefónne čísla 
02/32 33 23 32 a 0800 555 575.

(jm, zdroj TSB)

ZAČALA SA VÝSTAVBA STOCKERKY
V Devínskej Novej Vsi sa 31. januára 2024 
slávnostne začala výstavba rezidenčného 
projektu Stockerka, pričom prvé výkopo-
vé práce sa uskutočnili už o  niečo skôr – 
29.  januára. Právoplatné stavebné rozhod-
nutie získala Stockerka koncom minulého 
roka. Projekt, ktorý ponúkne 271 bytov, 
tvoria štyri bytové domy a jeden objekt ur-
čený na občiansku vybavenosť. Rezidenčný 
developer, ktorým je investičná skupina 
Proxenta, sľubuje kvalitné bývanie a  pod-
poru komunitného života. V bezprostred-
nom okolí rezidenčných budov vznikne 
park s  detským aj multifunkčným ihris-
kom, workoutovou zónou či komunitnou 

terasu s piknikovou zónou. V jednej z bu-
dov bude na  prízemí spoločná klubovňa 
pre obyvateľov na rôzne aktivity – od osláv 
cez cvičenia až po  workshopy. Developer 
sa zaviazal, že vybuduje aj materskú školu, 
čo výrazne uľahčí život rodinám s menší-
mi deťmi. Pri tvorbe verejných priestorov 
zohľadnil developer aj aktuálny ekologický 
trend – zadržiavanie vody v krajine. Na po-
zemku budú vybudované drenážne kanále, 
ktoré ústia do dažďových záhrad. Vonkaj-
ší priestor oživí umelecké dielo. Výstavba 
potrvá približne tri roky a realizácia celého 
projektu bude prebiehať v jednej fáze.

(jm, zdroj TS Proxenta)
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Z BRATISLAVY DO VIEDNE RÝCHLEJŠIE
Verejné obstarávanie na komplexnú rekonštrukciu a elektrifikáciu úseku trate z Devínskej No-
vej Vsi po štátnu hranicu s Rakúskom pri mestečku Marchegg, ktoré v júni 2023 vyhlásili Že-
leznice Slovenskej republiky, má svojho víťaza. Súťaž vyhrala rakúska spoločnosť PORR, ktorá 
ponúkla najnižšiu navrhovanú zmluvnú cenu (10 940 261,94 eura bez DPH) a splnila všetky 
podmienky obstarávateľa. Ministerstvo dopravy informovalo, že „elektrifikácia trate z Devín-
skej Novej Vsi na hranicu s Rakúskom vrátane modernizácie hraničného mosta bude znamenať 
priame a najrýchlejšie vlakové spojenie pre tisícky obyvateľov Slovenska, ktorí cestujú do Viedne 
a ďalej do sveta. Je to súčasť koridoru z bratislavskej hlavnej stanice, kde prichádzajú rýchliky 
z celého Slovenska.“ Dielo pozostáva z dvoch stavieb. Prvou je elektrifikácia trate na úseku De-
vínska Nová Ves – Marchegg a druhou komplexná rekonštrukcia mostného objektu na trati 
medzi Devínskou Novou Vsou a Marcheggom. Práce, ktoré by mali trvať desať mesiacov, chcú 
železnice financovať zo zdrojov Európskej únie. Železnice Slovenskej republiky uviedli, že „cie-
ľom je zlepšiť cezhraničnú osobnú a nákladnú dopravu medzi Slovenskou republikou a Rakúskou 
republikou, zvýšiť prevádzkovú rýchlosť trate, skrátiť cestovný čas a dosiahnuť lepšie parametre 
železničnej trate.“ Vďaka komplexnej rekonštrukcii budú môcť vlaky na slovenskej strane jazdiť 
rýchlosťou 120 km/h, trať v Rakúsku má byť dimenzovaná až na rýchlosť 200 km/h. Jazda vla-
kom medzi Viedňou a Bratislavou by sa mala skrátiť na zhruba 40 minút. 

(jm, zdroj SITA, BSK)



ČLENOVIA RADY SENIOROV SI PREVZALI 
VYMENÚVACIE DEKRÉTY

Po  mládežníckom parlamente zriadi-
lo Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 
Bratislava-Devínska Nová Ves na  svojom 
zasadnutí 28. júna 2023 aj Radu seniorov 
mestskej časti Bratislava-Devínska Nová 
Ves. Tá bude zastupovať záujmy v oblasti 
ochrany a podpory ľudských práv a život-
ných podmienok seniorov.

„Od  Rady seniorov budeme očakávať 
rady, nápady a  návrhy na  zmeny v  našej 
mestskej časti. Tie môžu adresovať priamo 
mne ako starostovi, ale aj poslancom či za-
mestnancom miestneho úradu. Veríme, že 
týmto spôsobom dokážeme lepšie načúvať 
potrebám našich starších spoluobčanov 
a  vytvoriť im lepšie podmienky pre život 
a  aktívne starnutie,“ približuje starosta 
Dárius Krajčír. 

Vymenúvacie dekréty si 2. februá-
ra 2024 prevzali členovia Rady seniorov 

Gabriela Hvojníková, Zuzana Lukačková, 
Štefan Sekáč a  Miroslav Jablonický. Ich 
úlohou bude predkladať iniciatívne návr-
hy a  stanoviská vo veciach týkajúcich sa 
seniorov na území mestskej časti s cieľom 
zvýšenia úrovne životných podmienok se-
niorov a presadzovania a dodržiavania ich 
práv. 

Novovymenovaní členovia rady majú 
jasné predstavy, čo chcú v Devínskej No-
vej Vsi zlepšiť. Či už ide o aktívnejšie za-
pájanie seniorov do  verejného života, ich 
lepšiu integráciu do spoločnosti, alebo pri-
spôsobenie verejného priestranstva potre-
bám a možnostiam starších spoluobčanov. 
Keďže Rada seniorov vznikla ako poradný 
orgán, realizácia návrhov, ktoré predlo-
ží, bude závisieť od  rozhodnutia starostu 
a poslancov mestskej časti. 

Juraj Vedej

PREVENTÍVNE 
OPATRENIA V SÚVISLOSTI 
S POZITÍVNYM NÁLEZOM 

VTÁČEJ CHRÍPKY

Štátna veterinárna a  potravinová správa po-
tvrdila vtáčiu chrípku u  uhynutej voľne žijú-
cej labute nájdenej v povodí rieky Moravy pri 
marcheggskom viadukte. Okamžite po  do-
ručení nariadenia Regionálnej veterinárnej 
a potravinovej správy zasadol v mestskej čas-
ti Bratislava-Devínska Nová Ves krízový štáb 
s cieľom zabrániť šíreniu tohto nebezpečného 
ochorenia informovaním verejnosti. 

„Domácu hydinu je dôležité chrániť pred 
priamym a nepriamym kontaktom s voľne ži-
júcim vtáctvom,“ uviedol Jozef Bíreš, ústred-
ný riaditeľ Štátnej veterinárnej a potravinovej 
správy SR. 

„Chovatelia by ju mali stiahnuť pod zastreše-
né a ohraničené priestory a zabezpečiť krmivo 
a vodu tak, aby zvieratá nemohli prísť do styku 
s  trusom voľne žijúceho vtáctva,“ dopĺňa zá-
stupkyňa starostu Beata Janatová.

V  nasledujúcich týždňoch bude dôležité, 
aby chovatelia sledovali správanie domáceho 
vtáctva. Zamerať by sa mali hlavne na klinic-
ké príznaky, akými sú strata plachosti, zníže-
ná aktivita, pokles príjmu krmiva a  znášky. 
Postihnuté jedince sa zhlukujú pod tepelným 
zdrojom, majú našuchorené perie a  nosnice 
častejšie kvokajú. Objavujú sa však aj respi-
račné príznaky ako napríklad kašeľ, kýchanie, 
chrapot, nadmerné slzenie, opuchy a  zmod-
ranie hlavy, hrebienka, lalôčikov a  viečok či 
výtok z  nosových otvorov. Pozorované sú aj 
poruchy tráviaceho traktu (hnačky) a  nervo-
vého systému (kŕče, poruchy pohybu, strata 
plachosti). Nakazené jedince masívne hynú.

Juraj Vedej

MOŽNO VÁS OSLOVIA ŠTATISTICI...
Nebuďte prekvapení, ak si náhodou 
v  poštovej schránke nájdete list, ktorým 
vás Štatistický úrad SR vyzýva na  spolu-
prácu. Devínska Nová Ves je opäť jednou, 
tentoraz z  503 samospráv, ktoré si štatis-
tici vybrali pre zisťovanie o príjmoch a ži-
votných podmienkach domácností (EU 
SILC). Postupne od 1. februára do 27. júla 
2024 budú na celom Slovensku kontakto-
vať vyše 7 000 domácností s cieľom získať 
od  nich relevantné údaje a  informácie 
potrebné na  systematickú tvorbu štatis-

tík o  príjmoch a  životných podmienkach 
domácností v  krajinách Európskej únie. 
Vytvorením takéhoto spoločného európ-
skeho rámca získajú harmonizovaný zdroj 
údajov o  príjmoch, úrovni a  štruktúre 
chudoby a o sociálnom vylúčení, čo z dl-
hodobého hľadiska umožní analyzovanie 
životnej úrovne domácností na Slovensku 
a jej medzinárodné porovnávanie. 
Ak štatistici oslovia práve vás, v liste, ktorý 
dostanete, bude okrem kontaktu na  za-
mestnanca štatistického úradu, poverené-

ho realizovať toto zisťovanie, uvedené aj 
telefónne číslo na jeho vedúceho, aby ste 
si mohli prípadne overiť, či do výberu res-
pondentov bola vaša domácnosť skutoč-
ne zaradená. Neváhajte taktiež požiadať 
zamestnanca štatistického úradu o  oso-
bitné poverenie, ktorým sa pri návšteve 
domácnosti musí povinne preukázať. 
Štatistici ubezpečujú, že všetky informá-
cie a názory, ktoré im poskytnete, sú chrá-
nené, nezverejňujú sa a slúžia výlučne pre 
potreby štátnej štatistiky.                               (zš) 
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Členovia Rady seniorov  
po prevzatí vymenúvacích dekrétov 
od starostu Dáriusa Krajčíra



AMADEUS DO KOZMU, 
RENÉ DO AMERIKY
Spája ich hudba a Devínska Nová Ves. Flautistka Ivica je spod Sandbergu, gitarista René, 
pôvodom z Handlovej, sem zasa rád chodí koncertovať. 

 Vesmírna sonda Voyager, ktorá už opus-
tila náš solárny systém a letí ku hviezdam, 
nesie záznam pozemskej hudby iným civili-
záciám. Predstavte si, že máte možnosť pri-
spieť do tejto misie aj vy a hudobne vyjadriť 
absolútnu radosť zo života. Po akej flaute by 
ste siahli – po zobcovej či priečnej? A čo by 
ste zahrali?
Určite by to bola priečna flauta, pretože je 
mojou neoddeliteľnou súčasťou od  roku 
1989, a do vesmíru by určite letela Mozartova 
hudba, najmä pomalá časť koncertu C dur pre 
flautu a  harfu, je to krásna, nebeská hudba, 
ktorá ma vždy hlboko zasiahne a ktorá zaru-
čene očarí aj mimozemské publikum. 

 V  čom vnímate najväčší rozdiel medzi 
svojou hrou v  rámci vážnej hudby a  pop 
music ako v prípade skupiny Szidi Tobias & 
Band? Možno skutočné umenie merať kri-
tériom ťažšie a ľahšie? 

Pôsobenie v kapele Szidi Tobias bolo pre mňa 
krátkou epizódou, keď som na chvíľu zasko-
čila za svoju dobrú priateľku. Bol to krásny 
čas strávený s nádhernými ľuďmi, magickým 
hlasom Szidi a  hĺbavými textami jej piesní. 
Rovnako tak kapela Atlanta bola mojím veľ-
kým koníčkom v študentských časoch. Veľmi 
rada na  toto obdobie spomínam. Dnes sa cí-
tim doma najmä v oblasti klasickej, takzvanej 
vážnej hudby, ktorej interpretácii sa naplno 
venujem, vnímam ju ako svoje poslanie a na-
pokon ju aj vyučujem. Nachádzam v nej na-
plnenie a mnoho radosti. Hudbu vo všetkých 
podobách považujem za univerzálne umenie. 
V  každom žánri nachádzame „lacnú“, ale aj 
vysoko cenenú hudbu. Neviem posúdiť, čo je 
ťažšie... no viem, že ak sa naplno oddám hre, 
každý jeden tón dokáže napĺňať a inšpirovať. 

 Ste koncertná interpretka, ale aj pedago-
gička hry na flautu a organizátorka medzi-
národnej súťaže Flautiáda. Ak aj pripustí-
me, že sa v  tomto zmysle môžete cítiť ako 
trojjediná, kedy ste najšťastnejšia? 
Ja som si hudbu v  živote vybrala nielen 
za  svoje povolanie, ale aj ako poslanie. Pri 
koncertoch, učení či príprave súťaží som vo 
svojom živle, naozaj ma to baví a dáva to mo-
jej umeleckej ceste zmysel. Každý potlesk ma 
inšpiruje k ďalšiemu koncertu, každý výkon 
mojich študentov ma napĺňa radosťou z dob-
re vykonanej spoločnej práce. Keby ste vede-
li, koľkokrát som si pri organizovaní súťaže 
Flautiáda vravela, že toto je naposledy. Ale 
vždy, keď všetko dobre dopadne, poriadne sa 
z toho vyspíme a kujeme plány na ďalší roč-
ník. Myslím si, že hudba bola a aj je najlep-
ším rozhodnutím v mojom živote. Neviem si 
predstaviť, že by som robila niečo iné a lepšie. 

 Tvoje hudobné koncerty v  Devínskej pri 
rieke Morave zakaždým sprevádza famóz-
na legenda: príde René z  Handlovej, ktorý 
vo virtuozite hry na elektrickej gitare zvíťa-
zil na súťaži v Severnej Karolíne, kde doká-
zal najlepšie z  Európanov napodobniť hru 
Jimmiho Hendrixa! Priblíž túto udalosť 
z roku 1996...
Prihlásil ma tam kamarát – výrobca gitár 
Milan Čiž – cez časopis Guitar Player. Požia-
dal som o víza a odletel do mesta Carsborro 
v  Severnej Karolíne. Po  príchode do  klubu 
som nahlásil svoje meno a oni mi povedali, že 
ma vyškrtli zo zoznamu. Neverili, že prídem 
z  takej diaľky. Druhý deň sa začala súťaž, 
hrali sa 3 pesničky od Hendrixa, a spomedzi 
20 gitaristov som skončil na 2. mieste. Bol to 
pekný zážitok, spoznal som veľa muzikantov.

 Bol to práve obdiv k spôsobu hry Hendri-
xa a  Steva Ray Vaughana, ktorý ťa zlákal 
siahnuť po gitare?
Áno, milujem blues, môžem improvizovať 
a  to ma neskutočne napĺňa, snažím sa kon-
certovať, kde sa dá a získavať čoraz viac po-
slucháčov. Teší ma to. 

 V rámci spomienkového koncertu na tvor-
bu Big Bandu Buddyho Richa excelovala za bi-
cími trojica Dave Weckla, Vinnie Colaiuta 
a Steve Gadd. Po pekelnom ohni prvých dvoch 
si sadol za  nástroje Steve a  začal hrať 
v absolútnom piane marching pattern na malý 
bubon, vmiešaval do toho jednoduché figúry 
kopáku a vtedy to prišlo: skoncentroval všet-
ko, čo na koncerte odznelo, a v dokonalej jed-
noduchosti sa cez bubny dotkol podstaty. 
René, čo musí nastať počas tvojej hry na gita-
ru, aby si cítil, že sa dotýkaš podstaty krásna? 
Podstata krásna nastane vtedy, keď impro-
vizujem, bohužiaľ, väčšinou to po  sebe už 
nezahrám, ale je to krásny pocit: človek sa 
uvoľní, ako keby bol v inej dimenzii. 

Juraj Mravec

DVAJA NA TRIKRÁT
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Ivica GÁBRIŠOVÁ 
Vizitka: Hru na flaute absolvovala na ZUŠ 
Jozefa Kresánka v Karlovej Vsi. Neskôr 
študovala na Konzervatóriu v Bratislave 
u Dagmar Zsapkovej-Šebestovej 
a na Univerzite Mozarteum v Salzburgu 
u renomovaného flautistu Michaela M. 
Koflera. Pôsobila v hudobnej skupine 
Atlanta, ktorá vydala niekoľko albumov, ako 
aj v skupine Szidi Tobias & Band. Vyučuje 
na Cirkevnom konzervatóriu v Bratislave 
a na Akadémii umení v Banskej Bystrici, je 
riaditeľkou medzinárodnej súťaže Flautiáda. 
Z jej mnohých úspechov zarezonovalo 
vlaňajšie víťazstvo na medzinárodnej súťaži 
Muzyczne Orly v Poľsku, kde s klaviristom 
Marošom Klátikom získali hlavnú cenu 
v kategórii zahraničné CD za Flautové 
sonáty 20. storočia.

René LACKO 
Vizitka: „Gitaristov je na Slovensku ako 
maku, technicky dobrých gitaristov je 
takisto dosť, ale nájsť gitaristu, ktorý vyniká 
nad inými svojím prístupom k tvorbe tónu, 
originalitou nápadu a ešte aj dobrou kapelou, 
to už nie je také ľahké,“ uvádza Frontman, 
magazín pre aktívnych muzikantov, 
a menuje hneď šiestich, ktorí si zaslúžia 
poctu najvyššiu: Andreja Šebana, Fera 
Grigláka, Maťa Ďurindu, Henryho Tótha, 
Juraja Buriana a hosťa našej rubriky Reného 
Lacka.



Keď  Vlado Klepoch začína dumať 
o  časoch svojho detstva a  ako 
kúzelník oživuje spomienky 
na  krstných rodičov či, inými 

slovami, na éru kmotrov v Devínskej Novej 
Vsi, odkiaľsi z  tmy sa vynorí literárna po-
stava krstného otca Maria Puza. Lenže Vito 
Corleone v  hereckom stvárnení Marlona 
Branda v  mafiánskom filme Francisa For-
da Coppolu v  žiadnom prípade nezapadá 
do charakterovej šablóny tradícií a zvykov 
kmotrov spod Sandbergu. 

„U  nás sa kmotrom a  kmotrám hovorilo 
kumac, kume, kumínko, kumička, kumina, 
kumínka,“ usmieva sa pamätník a  dodáva, 
že reč je o krstných a birmovných rodičoch. 
V Devínskej to boli kedysi popri mame a ot-
covi najváženejšie a  srdcu najbližšie osoby 
a ešte dodnes tieto príbuzenské tradície v ka-
tolíckych chorvátskych rodinách rezonujú. 
Pri všetkých udalostiach – od  narodenia 
až po  hrob – sa ich mená uvádzajú v  úrad-
ných listinách. Kmotrovia boli v  minulosti 

také uctievané osoby, že bontón prikazoval 
vzájomné vykanie, hoci pri birmovkách bol 
často medzi kmotrami a birmovanými mini-
málny vekový rozdiel. 

„Ako deti sme sa najviac tešili na  Sviatok 
všetkých svätých, keď sme chodievali ku krst-
ným rodičom pre halingu. Nebola to vianočka 
v dnešnom slova zmysle skôr menšia pletenka. 
Aby sme ju dostali, musela zaznieť riekanka: 
Halinga, malinga, štruc, ja sam ta najväčší 
kuruc.“

Rodičia viedli deti k  tomu, aby na svojich 
kmotrov nikdy nezabúdali. Najmä na Viano-
ce, na Nový rok, na Veľkú noc, keď drobizg 
chodil vinšovať či blahoželať kumacom a vy-
šibať kumínky. Neskôr sa deti tešili na Turíce. 
Zvykli byť 50 dní po Veľkej noci a hovorilo sa 
im aj šalátové hody. Do obce vtedy prihrkota-
li kolotoče a kmotričky – kúmy – obdarovali 
deti financiami.

„Keď mládenec odchádzal na  vojenčinu, 
nesmel zabudnúť na  rozlúčku s  kmotrami,“ 
sype Klepoch z  rukáva detaily zvykov. Po-
čas šestonedelia matka rodičky nechodila 

medzi ľudí a počas prvých ôsmich dní moh-
la k  nej prísť iba kmotra. Na  krstinách boli 
tiež najdôležitejší kmotrovci, sedeli vždy 
za  vrchstolom a  dávali svojim krstniatkam 
dar do  perinky. Bolo úplnou samozrejmos-
ťou, že krstných volali vždy aj za svadobných 
svedkov. Na  hostine sedeli za  hlavným sto-
lom pri neveste, ženíchovi, rodičoch, druž-
boch a po vybratí darov a vínkových peňazí 
odchádzali s mladomanželmi spočítať získa-
ný obnos. Na  poslednej rozlúčke pri úmrtí 
v rodine dostali kmotrovci do rúk spolu s fa-
rárom a rektorom najhrubšie sviece. A ak ne-
bodaj umrelo dieťa ešte v perinke, rakvičku 
niesol jeden z kmotrov. „Ich tradícia sa udr-
žiavala z pokolenia na pokolenie a bolo by iste 
chybou tento bontón našich predkov potláčať 
a na staré tradície zabúdať.“

V mozaike spomienok Vlada Klepocha sa 
napokon zaleskne zaujímavý detail: tradícia 
velila, že pri náhodnom stretnutí na ulici mu-
selo krstňa krstným rodičom pobozkať ruku. 
„Do  desiatich, jedenástich rokov som to ešte 
robieval, ale od dvanástich už nie. Asi som sa 
hanbil či čo,“ odkrýva karty pamätník. „Rad-
šej som odbočil z chodníka a tváril sa, že ich 
nevidím. Verím, že to vnímali s pochopením, 
veď všetci sme boli kedysi deťmi na prahu pu-
berty.“

Juraj Mravec
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Plávanie patrí medzi športy, ktoré sú k roz-
víjajúcemu sa detskému telu najšetrnejšie. 
Nie každé dieťa má však možnosť venovať sa 
plávaniu a  aj preto mnohí chlapci a  dievča-
tá plávať ani nevedia. Zmeniť sa to rozhodli 
Ivan Krištof a Rastislav Bielik, ktorí prostred-
níctvom občianskeho združenia SportInsti-
tute prinášajú žiakom prvého stupňa základ-
ných škôl bezplatné plavecké kurzy v  rámci 
školských aktivít. 

Projekt beží už niekoľko rokov a v  súčas-
nosti umožňuje navštevovať bezplatné pla-
vecké kurzy takmer dvanástim tisícom detí 
z celej Bratislavy. „Vo väčšine mestských častí 
už bezplatné plávanie pre školákov prebieha, 
takže keď občianske združenie oslovilo aj nás 
s  kvalitne pripraveným projektom a  sponzo-

rom, udelenie záštity bolo to najmenej, čo sme 
mohli z našej strany urobiť,“ približuje Dárius 
Krajčír, starosta mestskej časti Bratislava-De-
vínska Nová Ves. 

V  rámci kurzu deti absolvujú päť šesťde-
siatminútových plaveckých tréningov za týž-
deň. Pod vedením certifikovaných lektorov 
si osvoja plavecké zručnosti, naučia sa nové 
plavecké štýly a zdokonalia si techniku pláva-
nia. Podľa výkonného riaditeľa občianskeho 
združenia SportInstitute Ivana Krištofa cie-
ľom je motivovať deti k pohybu a priviesť ich 
k pravidelnému športovaniu. Plavecké kurzy 
nevníma len ako prevenciu proti utopeniu, 
ktoré je v krajinách EÚ častou príčinou smrti 
detí, ale aj ako príležitosť vzbudiť ich záujem 
o aktívny pohyb. 

„Projekt vznikol v roku 2019 a do dnešného 
dňa kurzy absolvovalo viac než 10-tisíc žia-
kov z  Bratislavy, Chorvátskeho Grobu a  Pe-
zinka. V  Bratislave pôsobíme už v  trinástich 
mestských častiach vrátane Devínskej Novej 
Vsi. Využívame bazény, ktoré sú pre žiakov 
konkrétnej školy najdostupnejšie,“ vysvetľuje 
Rastislav Bielik, viceprezident občianskeho 
združenia SportInstitute.

Žiaci z  devínskonovoveských základných 
škôl začnú s kurzami plávania v bazéne OC 
Bory Mall po jarných prázdninách a plánom 
je, aby do  30. júna kurz absolvovali všetci 
žiaci. Vďaka sponzorovi má svoje hodiny plá-
vania zaplatené každý jeden žiak a ak si ich 
v riadnom termíne „odplávať“ nestihne, pre-
sunú mu ich do  ďalšieho roka. Sponzorom 
kurzov v Devínskej Novej Vsi je jeden z deve-
loperov, ktorý v našej mestskej časti plánuje 
výstavbu. „Naša spoločnosť vždy podporovala 
šport a keď za nami prišiel pán Krištof s pro-
jektom, ktorý už úspešne prebiehal v  iných 
mestských častiach, rozhodli sme sa ho bez 
váhania podporiť. Ako spoločnosť, ktorá sa 
venuje rozvoju, dokážeme byť spoľahlivým 
partnerom na  dlhé roky,“ uzatvára Jaroslav 
Paulický, predseda predstavenstva akciovej 
spoločnosti Woodrock. 

Juraj Vedej

VODA ZÁKLAD ŽIVOTA 
ROZHOVORPLÁVANIE PRE ŠKOLÁKOV

Fo
to

: D
om

in
ik

 M
ar

ta
no

vi
č

14  02/2024 

Takto si budú už po jarných 
prázdninách užívať bezplatný kurz 
plávania v bazéne OC Bory Mall 
žiaci z Devínskej

Rokovanie starostu so zástupcami 
občianskeho združenia SportInstitute 
o bezplatných plaveckých kurzoch 
pre žiakov Devínskej Novej Vsi



ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

AKO SA DARÍ 
ŠACHISTOM?

21. januára 2024 pokračovalo 6. kolo 
3.  ligy Bratislavského kraja v  šachu. 
Šachisti Devínskej Novej Vsi vycestovali 
do Krasnian, kde s tamojším B družstvom 
prehrali 3 : 5. V  tabuľke sú so siedmi-
mi bodmi na  8. mieste. V  ďalšom kole 
28.  januára 2024 hostili šachisti Devínskej 
B družstvo Pezinka. V 7. kole 3. ligy Bra-
tislavského kraja zvíťazili nad Pezinkom B 
najtesnejším rozdielom 4,5 : 3,5. V tabuľke 
sú s desiatimi bodmi na 6. mieste. 8. kolo 
bude 18. februára 2024 a Devínskonovo-
vešťania si v ňom v Ružinove zmerajú sily  
s F družstvom Doprastavu.

(jm)

ROZHOVORŠPORT
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JUNIORSKÝ REKORD TEREZY ČOREJOVEJ
Devínskonovovešťanka Tereza Čorejová 
utvo rila na 23. halovom mítingu Elán v Bra-
tislave slovenský juniorský rekord. 60 metrov 
cez prekážky zabehla za  8,49 sekundy, čím 
skresala doterajšie maximum o  4 stotinky. 
Svoje osobné maximum posunula o 7 stotín. 
„Boli to iba tretie preteky v tejto sezóne a urči-
te viem, že svoj výkon ešte posuniem. Veľmi sa 
teším z rekordu, ktorý som dosiahla,“ hovorí 
Tereza, ktorá cíti príval obnovených síl. Bude 
ich potrebovať, lebo je odhodlaná uskutočniť 
svoj detský sen o  účasti na  olympiáde. „Už 
ako malá som sa chcela dostať na olympiádu 
a vyhrať ju. Ani som nevedela v akom športe.“ 
Behanie ju vždy bavilo, všetkých predbieha-
la, preto voľba nakoniec celkom prirodzene 
padla na kráľovnú športu atletiku. „Ako žiač-

ka Základnej školy na Ulici Ivana Bukovčana 
som vyhrávala všetky atletické preteky a všetci 
telocvikári ma za to milovali.“ Tereza má 18, 
čoskoro bude maturovať na  bratislavskom 
Gymnáziu na Metodovej ulici. Individuálny 
študijný plán nemá, hovorí, že ho ani nechce, 
lebo všetko normálne zvládne. Trénuje šesť-
krát do týždňa pod dohľadom trénera Petra 
Bottlíka a niekedy sa učí až do noci. „Matu-
ritný ročník je trocha ťažší, a keď menej spím, 
tak mi tréner nadáva,“ komentuje Tereza 
s úsmevom náročnejšie predmaturitné obdo-
bie. Dodá, že na tohtoročnú letnú olympiádu 
v Paríži sa ešte nechystá, ale na tú ďalšiu by 
už chcela ísť. Dúfa, že sa jej to podarí, preto 
všetky víťazstvá oslavuje ďalším tréningom. 

Jana Martanovičová

FANTASTICKÝ ÚSPECH ELEGANZY
TC Eleganza Bratislava prichádza so skve-

lými správami z  Majstrovstiev Slovenska 
v  latinskoamerických tancoch. Historický 
úspech zaznamenali Sean Bačiak a Veronika 
Vilémová, ktorí v konkurencii 27 párov ob-
sadili 3. miesto. Je to najlepší výsledok nášho 
klubu v kategórii mládež.

V kategórii deti sme mali takisto finalistov. 
5. miesto si vytancovali Bystrík Rybiansky 
a Jasmina Jakubisová. Je to vynikajúci výsle-

dok, pretože na majstrovstvách boli prvýkrát. 
„Chcem sa poďakovať rodičom, podporovate-
ľom a trénerom za perfektne odvedenú prácu, 
mestskej časti Devínska Nová Ves a menovite 
pánovi starostovi Dáriusovi Krajčírovi za ob-
rovskú a  dlhoročnú podporu, bez ktorej sa 
takéto výsledky nedajú dosiahnuť,“ povedal 
šéftréner Tanečného centra Eleganza Milan 
Bačiak.

(jm)

VÍŤAZNÉ  ŤAŽENIE 
STOLNÝCH TENISTIEK
Hráčky stolnotenisového klubu STK DNV 
pokračujú vo svojom víťaznom ťažení. Ane-
ta Wallenfelsová, Veronika Drobová, Noe-
mi Némethová a Sára Habarová (na snímke 
zľava v tomto poradí) podali v extraligovom 
zápase žien vynikajúce výkony a  nad vedú-
cim tímom extraligy z  Malaciek zvíťazili  
6 : 1. Ženy STK DNV sú ako nováčik extraligy 
v prebiehajúcej súťaži na výbornom 2. mies-
te. Klub je na svoje hráčky hrdý a priaznivcov 
stolného tenisu pozýva na ďalšie extraligové 
zápasy – 17. februára 2024 o  10.00 h s  Vy-
dranmi a v ten istý deň o 16.00 h s STC Brati-
slava. 2. marca 2024 o 10.00 h nastúpia hráč-
ky STK Devínska Nová Ves proti družstvu 
žien Ružomberka a o 16.00 h ich čakajú sú-
perky z Bely nad Cirochou z východného Slo-
venska. V oboch ťažkých zápasoch očakávajú 
podporu a povzbudenie svojich priaznivcov. 

(jm)
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ROZMIESTNENIE 
VEĽKOKAPACITNÝCH 
KONTAJNEROV V DNV
2. 4. – 4. 4. 2024
Eisnerova č. 38 – 40 
Mečíková pri DI
Pod Lipovým 

9. 4. – 11. 4. 2024
križovatka Charkovská – Delená
Vápencová
P. Horova č. 1 – 5 

16. 4. – 18. 4. 2024
P. Horova pri ZŠ
Opletalova pri spol. Ramirent
Na Kaštieli

23. 4. – 25. 4. 2024
J. Poničana č. 13 – 15 
Istrijská pri Mýtnici
Záhradná (na konci)

30. 4. – 2. 5. 2024
J. Smreka č. 7 – 11 
Na Hriadkach
Jasencová

MIESTNY ÚRAD MESTSKÁ 
ČASŤ BRATISLAVA-DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A, 843 10 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
E-mail: mudnv@mudnv.sk 
www.devinskanovaves.sk

19. 2. 2024, 26. 2. 2024, 4. 3. 
2024, 11. 3. 2024, 18. 3. 2024 
vždy od 8.00 do 17.00 h
ZBIERKA TRVANLIVÝCH 
POTRAVÍN A HYGIENICKÝCH 
POTRIEB
Miesto: podateľňa miestneho 
úradu

ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
Tel.: 02/64 77 00 33
E-mail: info@istracen
trum.sk

www.istracentrum.sk

17. 2. 2024 o 20.00 h
RYBÁRSKY PLES
Do tanca hrajú Šubínovci, tom
bola, zábava a večera s občer
stvením.
Vstupenky: Jarmila Falbová, 
0908 785 341
Miesto: veľká sála Istra Centra
Zmena programu vyhradená!

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

Istrijská 68, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves 
E-mail: andrej.solar@snm.sk
www.snm.sk/mkchs
Otvorené: utorok – piatok  
od 11.00 do 16.00 h,
posledný vstup o 15.30 h

7. 2. – 5. 5. 2024
VEDECKÁ HRAČKA
Výstava, ktorá pomôže deťom 
prostredníctvom hry a experi
mentov ľahšie pochopiť zákony 
fyziky.
Miesto: SNM – Múzeum kultúry 
Chorvátov na Slovensku

TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@tikdnv.sk
www.tikdnv.sk
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené: od 1. 10. do 30. 4.  
pondelok – piatok od 9.00 do 17.00 

EKOCENTRUM
Vzdelávacie programy, výučba 
po dohode s lektorkou Natáliou 
Lipovou na ekocentrumdnv@
gmail.com. Prednášky v inte-
riéri ekocentra podľa výberu 
o netopieroch, vtákoch na kŕ
midlách, dinosauroch, kamu
fláži, rybách, obojživelníkoch, 
plazoch, cicavcoch, primátoch, 
morských ekosystémoch 
a na tému dajme šancu prírode. 
Ekocentrum ponúka aj pred-
nášky v prírode na témy Sand
berg a skameneliny, včeláriky 
na Sandbergu, bobor a lužný les, 
netopiere, sovy, ďatle, bociany, 
hmyz, ulitníky, vajce, pavúky, 
ako vidia živočíchy, čo robia 
živočíchy v zime a život v oceá
noch a moriach. 

STK DEVÍNSKA NOVÁ VES
ZŠ, Ulica I. Bukovčana 3, 841 07 
Bratislava-Devínska Nová Ves
E-mail:  
gabriel.fratric@gmail.com

17. 2. 2024 o 10.00 h
EXTRALIGOVÝ ZÁPAS ŽIEN 
Devínska Nová Ves – Vyhrany
Miesto: ZŠ, Ul. I. Bukovčana 3

17. 2. 2024 o 16.00 h
EXTRALIGOVÝ ZÁPAS ŽIEN 
Devínska Nová Ves – STC Brati
slava
Miesto: ZŠ, Ul. I. Bukovčana 3

9. 3. 2024 o 9.00 h
TURNAJ V STOLNOM TENISE
Turnaj pre neregistrovaných 
hráčov s trvalým pobytom  
v Devínskej Novej Vsi.
Miesto: ZŠ, Ul. I. Bukovčana 3,  
Devínska Nová Ves

FUTBALOVÝ KLUB MLÁDEŽE 
DEVÍNSKA NOVÁ VES, O. Z.
Slovinec 63, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: fkmdnv@gmail.com
www.fkmdnv.sk

23. 3. 2024 o 10.30 h
FKM DNV – ŠK AT LETISKO 
ZÁLESIE B

LOKOMOTÍVA DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Vápencová 34, 841 07 Bratisla-
va-Devínska Nová Ves

E-mail: generalny@fcldnv.sk
www.fcldnv.sk

17. 3. 2024 o 15.00 h
FCL DNV – OŠK CHORVÁTSKY 
GROB
23. 3. 2024 o 15.00 h
FCL DNV – TJ ČUNOVO

DUÁLNA AKADÉMIA
J. Jonáša 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail:  
info@dualnaakademia.sk
www.dualnaakademia.sk

16. 2. 2024 od 10.00 do 11.00 h
PREDNÁŠKA ANDREJA 
KARELA
Miesto: duálna akadémia

14. 3. 2024
PREDNÁŠKA 
ASTROBIOLOGIČKY  
MICHAELY MUSILOVEJ
Miesto: duálna akadémia

27. 3. 2024
OTVORENIE TRÉNINGOVÉHO 
CENTRA PRE TEPLÁRENSKÝ 
A CHLADIARENSKÝ 
PRIEMYSEL 
(v spolupráci s firmou Daikin)
Miesto: duálna akadémia 

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA
Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: zusistrijska@ba.netlab.sk
www.zusistrijska.bratislava.sk

28. 2. 2024 o 18.00 h
VEREJNÝ KONCERT 
DYCHOVÉHO ODDELENIA 
A ODDELENIA BICÍCH 
NÁSTROJOV 
Vstup voľný.
Miesto: Koncertná sála J. Zúb
kovej  

20. 3. 2023 o 18.00 h
KONCERT BAROKOVEJ HUDBY
Vstup voľný.
Miesto: Koncertná sála J. Zúb
kovej  

ICHTYS, O. Z.
Ulica Štefana Králika 1, 841 07 
Bratislava-Devínska Nová Ves
Tel. č.: 0947 952 290, 
E-mail: ozichtys@gmail.com
www.ozichtys.sk
Utorok: 15.00 – 19.30 h 
Štvrtok: 15.30 – 20.00 h
 

29. 2. 2024 od 18.00 do 20.00 h
KLUB OTECKOV S DEŤMI

HRAD DEVÍN
Muránska 10, MČ Bratislava-
-Devín
E-mail: mmba@mmb.sk
www.muzeumbratislava.sk/
hrad-devin

16. 2. 2024 o 17.30 h
NOČNÁ OBLOHA NAD 
HRADOM DEVÍN
Pozorovanie vesmíru profesio
nálnym teleskopom v exteriéri 
hradu Devín v spolupráci s pro
fesionálmi zo Slovenského zväzu 
astronómov.

ZÁMOK SCHLOSS HOF
2294 Schloßhof 1
Rakúsko
E-mail: info@schoenbrunn.at
www.schlosshof.at
Otvorené: 10.00 – 16.00 h 

2. 11. 2023 – 8. 3. 2024 o 11.30 
a 13.30 h
PREHLIADKY ZÁMKU 
V SLOVENSKOM JAZYKU
Vstupné: 2 € (dieťa),  
4 € (dospelý)

9. – 10. 3.; 16. – 17. 3.;  
23. – 24. 3.; 29. 3. – 1. 4. 2024 
od 10.00 do 18.00 h
VEĽKONOČNÉ TRHY 
NA ZÁMKU SCHLOSS HOF

INFOSERVIS


